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Zusammenfassung

        
Chirurgische Instrumente, die mit niederfrequentem Leistungsultraschall zum Schwingen erregt werden, eignen sich vorteilhaft für spezielle Anwendungsgebiete. In einem Überblick werden das technische Wirkprinzip und die an der Technischen Universität Karl-Marx-Stadt/DDR durchgeführten Entwicklungen von Ultraschallinstrumenten zur Tumorextraktion und -aspiration, zur Insertion von stomatologischen Blattimplantaten, zur perkutanen Nierensteinzertrümmerung und zur Oberflächenbehandlung septischer Wunden dargestellt.


      
        
Abstract

        
Surgical instruments stimulasted to oscillate by means of low-frequency Performance ultrasound are particularly useful for specific fields of application. A survey describes the technical principle of action and the development work carried out at the Technical University of Karl-Marx-Stadt in the GDR to produce ultrasound instruments for tumour extraction and aspiration, for the insertion of stromatological leaf implants, for percutaneous lithotrips of kidney stones and for the surface treatment of septic wounds.


      

Schlagwörter

Invasive Ultraschall-Medizintechnik - Ultraschallchirurgie - Ultraschall-Tumoraspiration - Ultraschall-Lithotripsie - Ultraschall-Insertionstechnik




Key words

Technology of invasive Ultrasound - Ultrasound surgery - Tumor aspiration usig ultrasound - Ultrasonic lithotripsy - Ultrasonic insertion technique
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